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Yasemin Şener, Mimar

FEZA ÖKTEN KOCA:
“MİMARLIK BENİM İÇİN BİR SEVGİLİ GİBİDİR”
“ARCHITECTURE IS LIKE A LOVER FOR ME”

1999 yılında kurduğu Elips Tasarım Mimarlık çatısı altında mimari 
tasarım hizmetleri ile başladığı yolculuğuna yıllar içinde iç mimari 
tasarım ve anahtar teslim uygulama işlerini de ilave eden; özellikle 
konut, ticari alanlar, yeme-içme, mağazacılık ve eğitim alanlarında 
projeler üreten Mimar Feza Ökten Koca, bu süreçte mekanlara 
özel olarak tasarladığı ödüllü mobilya ve aydınlatma ürünlerini 
FEZA dsgn çatısı altında toplayarak Addresistanbul Ev Dekorasyon 
Merkezi’nde açtığı mağazada sergilemeye başladı. Gerek mimari 
ve iç mimari tasarımları, gerekse ürün tasarımlarıyla bugüne kadar 
birçok ödüle layık görülen Mimar Feza Ökten Koca ile aşkla bağlı 
olduğu mimarlık pratiğini, FEZA dsgn adı altında markalaştırdığı 
tasarım ürünlerini ve doğal taşın geleceği hakkındaki görüşlerini 
konuştuk. 

Architect Feza Ökten Koca, started her journey with architectural 
design services under the roof of Elips Design Architecture, which 
was established in 1999, and added interior design and turnkey 
application works over the years. Her projects are especially in the 
fields of housing, commercial areas, food and beverage, retailing 
and education. She started to exhibit her award-winning furniture 
and lighting products under the roof of FEZA dsgn in the store she 
opened in Addresistanbul Home Decoration Center. We talked with 
Architect Feza Ökten Koca, who has been deemed worthy of many 
awards for her architectural and interior designs and products, 
about her architectural practice, which she is passionate about, the 
design products she has branded under the name of FEZA dsgn, and 
her views on the future of natural stone.
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Mimarlık ve tasarıma yöneliminiz nasıl oldu?
Feyza Ökcen Koca: Darüşşafaka Lisesi mezunuyum, 1994 yılında 
İTÜ Mimarlık Fakültesinden Yüksek Mimar unvanı ile mezun oldum. 
Öğrencilik dönemlerinde hocalarımın ofisinde başlamış olduğum iş 
hayatıma bir dönem Londra’da Percy Thomas Partnership ofisinde 
devam ettikten sonra 1999 yılında Elips Tasarım Mimarlık ofisimi 
açtım. Mimari ve iç mimari tasarım ve anahtar teslim uygulama 
hizmetleri ile birlikte, FEZA dsgn markası altında ürün tasarımları 
yapmaya başladım. Ağırlıklı olarak ofis, konut, mağaza ve restoran 
başlıkları altında ekibimle birlikte binlerce metrekare mekan tasarlayıp 
hayata geçirdik. 

Tasarım çizginiz hakkında neler söylersiniz?
FÖK: Çoğunlukla formun fonksiyonu takip ettiğini söyleyebilirim. 
Tasarım bir ihtiyaca cevap vermek zorundadır. Bu cevabı verirken 
de form ve malzeme ile kullanıcıyı şaşırtmak benim için önemlidir. 
Mimarlığıma gelince, hem bulunduğu çevreye değer katacak hem 
de içinde ve dışındaki kullanıcılara iyi bir yaşam kurgulayan binalar 
yaratmak, benim mimarlık anlayışımı belirliyor.

Elips Tasarım Mimarlık’ta projelerin tasarım süreçleri nasıl 
gerçekleşiyor? 
FÖK: Tasarım sürecine başlamadan önce müşterimizle görüşüp, 
mekan üzerinden ihtiyaçlarını ve hayallerini onun ağzından 
dinliyoruz, onu anlamaya çalışıyoruz. Mekan şartlarına göre 
ihtiyaçlarını nasıl ete kemiğe büründürebileceğimizi, onu doğru 
anlayıp anlamadığımızı da göstermek için bazı örnek görseller 
gösteriyoruz. Mimarlık tamamen görsel bir şekilde anlaşabileceğiniz 
bir meslektir, sözlü olarak hiçbir fikir doğru anlaşılamaz. Tasarımda 
konsept, oluşturulmak istenen mekanın kullanıcılarına yaşatılmak 
istenen duygu baz alınarak belirleniyor. İlham almak için özel bir 
kaynaktan yararlanmıyorum ama sürekli takip ettiğim portallar, kitap 
ve dergiler var. Mimarlık sürekli olarak güncel olmanızı gerektiren bir 
meslektir. Ben ve ekibim kendimizi sürekli elimizdeki akıllı telefonlar 
sayesinde tasarım dünyası ile iletişimde tutuyoruz. Hem mimarlık 
dünyasında hem de ilintili sektörlerdeki yenilikleri takip etmeye 
çalışıyoruz. Mimarlık benim için bir sevgili gibidir. Günün hemen 
hemen her saatini ona vermenizi bekler; sadece okulda, ofiste ya 
da şantiyede değil, eğlenirken, spor yaparken, dinlenirken vs. algıda 
seçiciliğinizin hep mimarlık üzerine olmasını bekler. 

Konsept oluşturulurken yatırımcı ve mimar açısından süreç nasıl 
işliyor? 
FÖK: Bazı yatırımcılar konsept oluştururken özgün olmaya çalışırken 
bazı yatırımcılar ise mevcut örneklerin benzerlerini yapmaya çalışıyor. 
Mimarın konsept belirleme sürecinde kimi zaman işi çok zor olabiliyor. 

How did your inclination towards architecture and design come about?
Feyza Ökcen Koca: After Darüşşafaka High School, I graduated 
from ITU Faculty of Architecture in 1994 with the title of Master 
Architect. I founded the Elips Design and Architecture office in 1999, 
after continuing my business life, which I started in the office of my 
professors during my student years, at the Percy Thomas Partnership 
office in London for a while. Along with architectural and interior design 
and turnkey application services, I started to design products under 
the FEZA dsgn brand. Together with my team, we have designed and 
implemented thousands of square meters of spaces, mainly under the 
headings of office, residence, store and restaurant.

How would you describe your point of view on design?
FÖK: I can say that mostly form follows function. Design has to respond 
to a need. While giving this answer, it is important for me to surprise 
the user with form and material. When it comes to my architecture, 
creating buildings that both add value to the environment and create a 
good life for the users inside and outside determines my understanding 
of architecture.

How do the design processes of projects take place at Elips Design 
Architecture?
FÖK: Before starting the design process, we meet with our customers, 
listen to their needs and dreams through the space, and try to 
understand them. We show some sample images to show how we 
can embody their needs according to the conditions of the place, and 
whether we understand it correctly. Architecture is a profession that 
you can understand completely visually, no idea can be understood 
correctly verbally. The concept of design is determined on the basis of 
the emotion that is desired to be experienced by the users of the space 
to be created. I don’t use a special source for inspiration, but there are 
portals, books and magazines that I constantly follow. Architecture 
is a profession that requires you to be constantly up to date. Me and 
my team are constantly keeping ourselves in touch with the design 
world thanks to the smartphones in our hands. We try to follow the 
innovations both in the world of architecture and in related sectors. 
Architecture is like a lover to me. It expects you to give it almost every 
hour of the day; not only at school, office or construction site, but 
while having fun, doing sports, resting etc. expects your selectivity in 
perception to always be on architecture.

How does the process work for the investor and the architect while the 
concept is being created?
FÖK: While some investors try to be original while creating the concept, 
others try to make similar examples. Sometimes the job of the architect 
can be very difficult during the concept determination process. At the 
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Kendini iyi ifade edip müşterinin güvenini kazanıp ikna edebildiği 
aşamada ise projenin ilk adımları atılmaya başlıyor. Yatırımcı, 
kullanıcıyı iyi tanımalı, kime hizmet vereceğine karar vermeli, 
empati kurmalı. Mimar kullanıcı senaryosu konusunda yatırımcıya 
yön göstermeli. Yaratılmak istenen konsept özellikle “neden” 
sorusuna cevap vermeli. Müşteri yaratılmak istenen bu mekanı 
neden seçsin? Emsallerinden ne farkı olacak? Burada en önemli şey 
hikaye. Tasarımın bir hikayesi olmalı. Mekandaki yaratılacak yaşam 
kurgusu kullanıcıya neleri deneyimletecek, müşteri mekandan 
ayrılırken yanında hangi hikaye ile ayrılacak. Konsept bunları 
içermeli. Maalesef bazı yatırımcılara bu çalışma süreci çok uzun 
ve gereksiz gelebiliyor, doğru kararlar alınmadan hızlıca yapılan 
projeler ne yazık ki uzun vadede sürdürülebilir olmuyor. Birbirinin 
benzeri mekanlar müşteriye birşey sunmamaya başlıyor, kullanıcı 
farklıyı arıyor.

Siz aslında yüksek mimarsınız ama işlerinizi incelediğimizde 
ağırlıklı olarak ürün ve iç mekan tasarımlarına yönlendiğinizi 
görüyoruz. Bunun özel bir sebebi var mı?
FÖK: Elips Tasarım Mimarlık olarak yaptığımız çalışmaların %30’u 
mimari tasarım iken %70’i iç mimari ve ürün tasarım çalışmalarını 
içeriyor. Sanırım bugün geldiğim noktada bunun en önemli 
sebebi detaycı bir kişiliğe sahip olmam. Sonuca çabuk ulaşmak 
ve müşteriye ürünü çabuk sunmak beni daha çok mutlu ediyor. İç 
mimari ve ürün tasarımında kurduğum hayalleri kendi kontrolümde 
hızlı bir şekilde üretmek ve bir sonraki projeye başlamak beni 
dinamik tutuyor. Belki bunda kadın olmamın da etkisi olabilir.  

Mimari ve iç mimari projeleriniz devam ederken, FEZA dsgn markası 
altında ürettiğiniz mobilya, aydınlatma ve ürün tasarımlarınız için bir 
de showroom açtınız...
FÖK: FEZA dsgn mağazasını kısa süre önce Addresistanbul Ev 
Dekorasyon Merkezi’nde açtım. 2012 yılından beri çeşitli fuarlarda 
sergilediğim, ödüller alan ürün tasarımlarını FEZA dsgn markası 
altında topladık. Yıllardır yapmakta olduğumuz mimari ve içmimari 
çalışmalarda müşterilerimize özel mobilyalar tasarlıyorduk. Onun 
ihtiyacına ve mekana özel tasarımlar yapıyorduk. FEZA dsgn markası da 
bu çalışmalardan edinilen tecrübe ile doğdu. Bu sefer ihtiyacı ve konsepti 
belirleyen ben oldum. 

FEZA dsgn’da bulunan tasarımlar hangi ürün tiplerini barındırıyor ve 
ne tür yaşam tarzlarına hitap ediyor?
FÖK: FEZA dsgn tasarımları modern ve yalınlık temalarıyla biçimlenen 
mobilya ve aydınlatma ürünlerinden oluşuyor. Ürün tasarımı yaparken, 

stage where you can express yourself well and gain the trust of the 
customer and convince them, the first steps of the project begin to 
be taken. The investor should know the user well, decide whom to 
serve, and empathize. The architect should guide the investor about 
the user scenario. The concept to be created should specifically answer 
the “why” question. Why would the customer choose this place to be 
created? How will it differ from its peers? The most important thing 
here is the story. Design should have a story. What will the life setup to 
be created in the space will make the user experience? What story will 
the customer leave with when leaving the space? The concept should 
include these. Unfortunately, this work process may seem too long and 
unnecessary to some investors, projects that are made quickly without 
making the right decisions are unfortunately not sustainable in the long 
run. Similar places are starting to offer nothing to the customer, the user 
is looking for something different.

You are actually an architect, but when we examine your works, we 
see that you mainly focus on product and interior design. Is there any 
special reason for this?
FÖK: As Ellips Design and Architecture, 30% of our work is architectural 
design, while 70% includes interior architecture and product design. I 
think the most important reason for this at the point I’ve reached today 
is that I have a detail-oriented personality. It makes me more happy 
to reach the result quickly and to present the product to the customer 
quickly. Producing my dreams in interior and product design quickly 
under my own control and starting the next project keeps me dynamic. 
Maybe it’s because I’m a woman.

While your architectural and interior design projects continue, you 
have opened a showroom for your furniture, lighting and product 
designs that you produce under the FEZA dsgn brand...
FÖK: I recently opened the FEZA dsgn store at Addresistanbul Home 
Decoration Center. We have gathered the award-winning product 
designs that I have exhibited at various fairs since 2012 under the FEZA 
dsgn brand. We have been designing special furniture for our customers 
in the architectural and interior design works we have been doing for 
years. We were making special designs for their needs and space. The 
FEZA dsgn brand was also born with the experience gained from these 
studies. This time, I was the one who determined the need and concept.

What types of products are there in FEZA dsgn and what kind of 
lifestyles do they appeal to?
FÖK: FEZA dsgn consists of furniture and lighting products shaped with 
modern and simplicity themes. While designing a product, I imagine 
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ürünün gerçekleştirmek zorunda olduğu fonksiyonun yanısıra, 
bulunduğu mekanda formu ve malzemesi ile bir heykel edası 
ile durmasını hayal ediyorum; bu benim ürün tasarımlarımdaki 
çıkış noktam oluyor. Mutlaka bir konsept belirleyip koleksiyon 
tasarlıyorum. Çok farklı konulardan ilham alabiliyorum. Mesela, 
FLY Collection adı altındaki tasarımlarımda, mobilya ve aydınlatma 
ürünlerinin yalın, şeffaf ve kuş kadar özgür olabilmelerini istedim. 
Ahşap ve metalleri şeffaf akrilikle beraber kullandım. Bumerang 
oyuncağından ilham alarak tasarladığım Boomerang sandalye de, 
şeffaf akrilikle bütünleşen bumerang formunda masif ahşap kol ve 
ayaklarla oldukça yalın bir görüntüye sahip. 

Doğal taşı projelerinizde sıklıkla kullandığınızı görüyoruz. Bir mimar 
olarak bu malzemeye bakış açınız nedir? 
FÖK: Doğal taş, yaptığımız birçok projede ön plana çıkan 
malzemelerden biri. En çok konut, ofis, otel, kafe ve restoranlarda 
kullanıyoruz. Eskiden doğal taş konut projelerinde yoğun olarak 
banyo ve ortak alanlarda kullanılıyordu. Fakat doğal taş üzerine 
yapılan yeni işlemlerle birlikte evin birçok yerinde kullanılabilir hale 
geldi. Mimari projelerde doğal taş denince aklımıza ilk gelen mermer 
ve granit oluyor, ancak farklı türlerin kullanımı da giderek daha çok 
tercih ediliyor. Oniks mermer, traverten ve bazalt gibi taşlar ön plana 
çıkıyor. Işık geçirgen özelliğine sahip oniks mermer, ofislerin danışma 
bölümünde ve duvar kaplamalarında kullanılıyor. Özellikle sarı 
tonlarının kullanıldığını görüyoruz. 

Doğal taş malzemenin geleceğine nasıl bakıyorsunuz? Bu malzeme ile 
ilgili yeni trendler hakkında neler söylersiniz? 
FÖK: Doğal taş kullanımı alışılageldiği gibi yalnız döşeme ve duvarlarda 
değil, mobilya ve dekor tasarımlarına da tercih edilmeye başlandı. 
Cilalanmış doğal taşın yerini giderek eskitme, kumlama, çekiçleme gibi 
işlemlerden geçen doğal taşlar alıyor. Daha önceki yıllarda tercih edilen 
gri mermer tonları yerini önümüzdeki dönemde daha çok bej tonlarına 
bırakacak. Aynı zamanda diğer tasarım ürünlerinde de bej tonlarında 
mermer kullanımı hakim olacak.
Her zaman karşılaştığımız duvar ve zemin kaplamaları dışında 
doğal taş, dekoratif ürünlerde kullanılmaya başlandı bile. Isı yalıtımı 
sağlaması, aşınmazlığı, dayanıklılığı ve büyük boyutlarda kullanıma 
olanak sağladığı için mimari projelerde cephe kaplaması olarak doğal 
taş tercih edilmeye devam edecek. 

Son olarak geleceğe yönelik hedeflerinizi öğrenebilir miyiz? 
FÖK: Gelecekle ilgili hedeflerim, öncelikle FEZA dsgn markasına yeni 
koleksiyonlar ilave etmek ve yurt dışı satışlarımızı arttırmak. Mimari 
ve iç mimari tasarımlarımıza hızlı bir şekilde devam etmek. Bireysel 
müşterilere yaptığımız projelerin yanısıra kamusal alan kullanımına açık 
sosyal projeler de üretmek hedeflerim arasında.   

the product to stand as a sculpture with its form and material, in 
addition to the function it has to perform; this is my starting point 
in my product designs. I define a concept and design a collection. 
I can get inspiration from many different subjects. For example, 
in the FLY Collection I wanted furniture and lighting products to 
be simple, transparent and free as a bird. I used wood and metal 
together with clear acrylic. The Boomerang chair, which I was 
inspired by the boomerang toy, has a very simple appearance with 
its boomerang-shaped solid wooden arms and legs integrated with 
transparent acrylic.

We see that you often use natural stone in your projects. As an 
architect, what is your perspective on this material?
FÖK: Natural stone is one of the materials that come to the fore in 
many projects we do. We use it mostly in residences, offices, hotels, 
cafes and restaurants. In the past, natural stone was used intensively 
in bathrooms and common areas in housing projects. But with the 
new processes on natural stone, it has become usable in many parts 
of the house. When we think of natural stone in architectural projects, 
the first things that come to mind are marble and granite, but the 
use of different types is increasingly preferred. Stones such as onyx 
marble, travertine and basalt stand out. Onyx marble, which has a 
light-permeable feature, is used in the office desk and wall coverings. In 
particular, we see that yellow tones are used.

How do you see the future of natural stone? What would you say 
about the new trends in this material?
FÖK: The use of natural stone has started to be preferred not only 
for flooring and walls, but also for furniture and decor designs. 
The polished natural stone is gradually being replaced by natural 
stones that undergo processes such as aging, sandblasting and 
hammering. Gray marble tones, which were preferred in previous 
years, will be replaced by more beige tones in the coming period. 
At the same time, the use of marble in beige tones will be 
dominant in other design products. Apart from the wall and floor 
coverings we always encounter, natural stone has already begun to 
be used in decorative products. Natural stone will continue to be 
preferred as facade cladding in architectural projects, as it provides 
heat insulation, wear resistance, durability and allows for use in 
large sizes.

Finally, can we learn about your future goals?
FÖK: My goals for the future are primarily to add new collections 
to the FEZA dsgn brand and to increase our overseas sales. To 
continue our architectural and interior designs quickly. In addition 
to the projects we do for individual customers, it is among my 
goals to produce social projects open to the use of public spaces.


